
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXVIII/10

Protokół
z obrad

XXVIII Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 22.04.2010 roku w godz. od 10.00 do 13.20 w Urzędzie Miasta w Chełmnie,

sala nr 102, odbyły się obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:
1. Henryk Krzywdziński- Przewodniczący Rady
2. Zbigniew Kłos- Z-ca Przewodniczącego Rady
3. Elżbieta Zawal- Radna
4. Lech Orzech- Radny
5. Marek Kraśkiewicz- Radny
6. Krystyna Janowska- Radna
7. Jan Kaczmarczyk- Radny
8. Krzysztof Madej- Radny
9. Piotr Trzpil- Radny
10. Janusz Jakubowski- Radny
11. Zygmunt Urtnowski- Radny
12. Kazimierz Pasiński- Radny
13. Cezary Mikrut- Radny
14. Mieczysław Urbański- Radny
15. Ewa Szczęch- Radna

Zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Edward Rączka – Radca Prawny;
5. Bogumiła Drozd – protokolant.

Ad. 1.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych

radnych i pracowników UG.

Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (zał. Nr 2).

Przewodniczący przedstawił ustną prośbę p. Wójta o wprowadzenie do porządku w pkt.37 

Uchwałę  w  sprawie  stałych  obwodów  głosowania  (DRUK  NR  31A)  kolejne  sprawy 

otrzymały by numery od 38 do 40.
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P.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  zmieniony  porządek  posiedzenia.  Wynik 

głosowania: 15 „za” na 15 obecnych podczas głosowania.

Ad. 2.

Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz

sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 3)

Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Drozd. Do sprawozdania nie zgłoszono

uwag.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania.

P. Wójt powiedział, że na poprzedniej sesji nie zgłoszono interpelacji.

P. Przewodniczący poprosił o przedstawianie interpelacji.

Zgłoszono następujące interpelacje:

1. P. Janowska zgłosiła, że dziur na drodze powiatowej Chełmno- Sztynwag jest coraz więcej i, 

dlatego należałoby wystosować pismo do PZD o łatanie.

P.  Wójt  powiedział,  że  wystosujemy  pismo  do  powiatu  i  z  pewnością  załatają  dziury  w 

asfalcie.

2. P. Urbański zgłosił po raz kolejny fakt, że zasuwa od strony Wisły przecieka. Powoduje to 

straty w uprawach,  ponieważ na polach występują  podtopienia.  W przyszłym roku,  kiedy 

będzie podwyższony stan wody na Wiśle to wtedy zgłosi  do zarządzania  kryzysowego tą 

sytuacje. Należy wysłać stosowne pismo do ZMiUW o budowę i modernizacji zasuwy.

P. Wójt powiedział, że wystosujemy pismo do Kujawsko- Pomorskiego Zarządu Melioracji i 

Urządzeń Wodnych we Włocławku o budowę i modernizacji zasuwy. 

3. P. Zawal zgłosiła, że w Starogrodzie w miejscu gdzie jest zasuwa od strony kanału utworzył 

się zator z błota i śmieci i teraz ma ok. 8 metrów i należałoby kanał oczyścić.

4. P. Zawal powiedziała, że zgłaszała już połamane znaki do p. Kensika, ale nadal nic nie jest z 

tym zrobione. Znak koło sklepu ‘ostry zakręt” w Kałdusie jest wyłamany. Kierunkowskaz na 

Górę Wawrzyńca został wyrwany przez spychacz podczas odśnieżania do tej pory nie jest 

ustawiony na nowo. Samochód ciężarowy TIR załamał rów na zakręcie. 

P.  Wójt  powiedział,  że musimy ustalić,  kto jest  właścicielem drogi  i  wtedy wystosuje  się 

odpowiednie pisma.

Mieszkańcy zgłaszają, że samoloty p. Karwana latają nad budynkami zamiast nad polami i 

lasami i boją się żeby osoby, które uczą się latać nie spowodowały wypadku.

5. P.  Madej  powiedział,  że  na  chodniku  w Wielkich  Łunawach  znowu połamały  się  płytki. 

Chodnik nie jest oczyszczony po zimie z piasku i woda nie może odpływać z szosy. Należy to 

zgłosić do PZD.

2



P. Wójt powiedział, że powiat nie poczuwa się do odśnieżania chodników, ponieważ mówi, że 

ma drogi pilniejsze.

6. P. Orzech zapytał,  od kiedy rów H stał się rowem szczególnym,  który jest  na utrzymaniu 

gminy. Rów ten nie jest odmulany i nie jest czyszczony, dlatego woda się w nim zbiera. 

P. Wójt powiedział, że rów H jest rowem szczegółowym i Kuj.- Pom. Zarząd Melioracji nie 

będzie o niego dbał, ponieważ nie kwalifikuje się do melioracji podstawowej.

P. Orzech powiedział, że ten rów zarząd melioracji czyścił za poprzedniego kierownika.

P. Wójt powiedział, że wykonywali tam prace, ponieważ poczuwali się do tego, ale od dawna 

było wiadomo, że jest to rów szczegółowy. 

7.  P.  Urtnowski  zgłosił,  że  na  drodze  powiatowej  od  skrzyżowania  z  trasą  nr  1  w  stronę 

Podwieska ekipa remontuje drogę, ale robią to nie dokładnie, ponieważ zaraz po nich znowu 

powstają dziury, może warto zwrócić PZD by bardziej nadzorowali prace ekip remontowych.

.

Ad. 4

P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.

P.  Orzech  powiedział,  że  odwierty  do  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  były 

wykonywane, kiedy stan wody na Wiśle był wysoki

P.  Wójt  powiedział,  że  właśnie  jak  jest  duża  woda robi  się  odwierty,  żeby sprawdzić  w 

każdych warunkach oczyszczalnie. Na ternie gminy dużo będzie oczyszczalni kopcowych. 

P. Zawal powiedziała, że jak będzie sporządzana dokumentacja na wodociąg w Kałdusie to 

żeby projektant uzgodnił z mieszkańcami szczegóły.

P.  Wójt  powiedział,  że  jak  projektant  zacznie  działać  to  wtedy  będzie  zorganizowane 

spotkanie z mieszkańcami.

Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.

P. Janowska – Przewodnicząca Komisji  Spraw Socjalnych i Samorządowych przedstawiła 

sprawozdanie z posiedzeń komisji;

P. Madej – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony

Środowiska przedstawił sprawozdanie z posiedzeń tych komisji.

P. Kłos – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów, przedstawił

sprawozdanie z posiedzeń komisji;

P. Szczęch – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia 

komisji;
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P. Urtnowski – Przewodniczący Komisji Statutowej przedstawił sprawozdanie z posiedzenia 

komisji;

 

Ad. 5 Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2009r.

P.  Przewodniczący  powiedział,  że  sprawozdanie  zostało  przedstawione  na  posiedzeniach 

poszczególnych  komisji  i  uważa,  że  nie  jest  konieczne  kolejne  odczytanie.  Przedstawił  za  to 

pozytywną opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej nt. sprawozdania (Zał. Nr 4). Poprosił o pytania. 

Nie zgłoszono.

Ad. 6

P.  Przewodniczący  poprosił  Komisje  Rewizyjną  o  przedstawienie  wniosku  o  udzielenie  Wójtowi 

absolutorium (Zał. Nr 5).

P. Szczęch odczytała wniosek.

P.  Przewodniczący  odczytał  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  ws.  udzielenia 

Wójtowi absolutorium (Zał. Nr 6).

Dyskusja

P. Urbański powiedział, że w uchwale ws. udzielenia absolutorium jest pomyłka w podstawie prawnej 

powinien być rok 2009r. a jest 2008r.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę (Zał. Nr 7).

Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

P. Wójt podziękował za jednogłośne absolutorium.

Ad. 7

Sprawozdania z działalności GKPRPA oraz PN za rok 2009 (Załącznik Nr 8).

P.  Wiśniewska  przedstawiła  sprawozdanie  w  imieniu  przewodniczącej  GKPRPA  oraz  PN  p. 

Zaborowskiej.

P. Przewodniczący zapytał o pytania. Nie zgłoszono.

Poddał pod głosowanie sprawozdanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad.8

Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Chełmno na 2010r. (Załącznik Nr 9).

P. Skarbnik powiedziała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów w dniu 21 kwietnia 2010r. 

zaopiniowała korektę pozytywnie.

Powiedziała,  że nastąpiło zwiększenie  dotacji  na przebudowę drogi gminnej  G. Wymiary- 

Nowawieś Chełmińska w wysokości 498 811zł.  
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Zwiększono  dotacji  na  budowę  chodnika  i  miejsc  postojowych  w  Starogrodzie  oraz 

zagospodarowanie centrum wsi w Wielkich Łunawach o kwotę 201 489zł. 

Jeśli chodzi o remont świetlic to jesteśmy po anektowaniu umów.

W dziale 852 nastąpiło  zwiększenie dotacji na wypłatę świadczeń dla rodzin zastępczych, 

wypłatę świadczeń rodzinnych, oraz na dożywianie dzieci. 

W kulturze i sporcie zwiększenie dotacji celowych na doposażenie placów zabaw w Małych 

Łunawach i w Kolnie.

P. Skarbnik przeszła do omawiania zmian w wydatków.

P. Skarbnik powiedziała, że w dziale 600 zwiększyły się wydatki związane z zatrudnieniem 

pracowników interwencyjnych (zakup ubrań roboczych i narzędzi), są to pracownicy, którzy 

pracują przy drogach i nie wszystkie wydatki są refundowane z Funduszu Pracy.

W  wydatkach  inwestycyjnych  nastąpiło  przeniesienie  wydatków  związanych  ze  źródłem 

finansowania, czyli zmiana między paragrafami.

W dziale 700 zwiększono wydatki związane z zatrudnieniem pracowników interwencyjnych, 

którzy wykonują zadania zlecone przez sołectwa.

Po przeglądzie  budynków komunalnych nastąpiło  zwiększenie  środków na ich remont.  W 

Łunawach u państwa Madej należy naprawić komin, a w budynku w Podwiesku konieczna 

jest wymiana dachu.

W dziale 754 zwiększono wydatki na remont i ubezpieczenie samochodów OSP.

Zwiększono wydatki GKPRPA oraz PN o kwotę niewykorzystana w roku 2009.

Zwiększenie wydatków na remont sali wiejskiej w Łęgu w 2012r. Aktualnie należy wykonać projekt.

P. Orzech zapytał, czemu panie zatrudnione w ramach prac interwencyjnych zbierają śmieci tylko, co 

kawałek  drogi  i  robią  to  z  samochodu.  Nie  sprzątnęły  rowu  H  i  prośba  jest  żeby  wróciły  i  go 

wyczyściły.

P. Zawal zapytała czy te panie skończyły już sprzątać.

P. Wójt powiedział, że nie.

P. Urtnowski powiedział, że p. Wójt kontrolował prace pań.

P. Wójt powiedział, że kontrolował czas pracy, czy pracują odpowiednia liczbę godzin.

P. Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie korekty budżetu na 2010r.

Zapytał o pytania. Nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 

2010r.. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

5



Ad. 9

Uchwała  w  sprawie  zasad  i  trybu  umarzania,  odraczania  lub  rozkładania  na  raty  należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Chełmno (Załącznik Nr 10).

P. Skarbnik przedstawiła uchwałę i uzasadnienie do niej.

P. Przewodniczący zapytał o pytania. Nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 10 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Chełmno (Załącznik Nr 11).

P. Przewodniczący zapytał czy w uchwale są zawarte wszystkie zmiany dot. Statutu.

P.  Drozd  powiedziała,  że  uchwałę  przygotowała  p.  Woelke  i  na  pewno  w  uchwale  zostały 

wprowadzone wszystkie zmiany.

P.  Przewodniczący  zapytał,  czy  umieszczono  w  statucie  zapis  o  przewodniczeniu  wspólnym 

posiedzeniom komisji.

P. Sekretarz odpowiedział, że taki zapis znajduje się w statucie.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 11

P. Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie przekazania sołectwom Gminy Chełmno mienia do 

korzystania (Załącznik Nr 12). 

Poprosił,  żeby radni  wsłuchali  się szczególnie,  kiedy będą omawiane ich miejscowości  i  zgłaszali 

uwagi.

a) Bieńkówka

P. Przewodniczący zapytał czy dz. 20 jest w całości.

P. Wójt powiedział, że tak. Na tej działce stoi sala wiejska, w której jest wydzielone pomieszczenie i 

garaż na użytek OSP.

b) Borówno- uwag i pytań nie zgłoszono.

c) Dolne Wymiary- uwag i pytań nie zgłoszono.

d) Dorposz Cheł. - uwag i pytań nie zgłoszono.

e) Górne Wymiary

P. Urbański zapytał gdzie jest położona dz. 74/6

P. Wójt powiedział, że położona jest naprzeciwko państwa Malinowskich.

f) Kałdus

P. Zawal zapytała, na której działce jest duży stawek i kto jest właścicielem. Kiedyś było to oddane w 

dzierżawę p. Zacharek. Teren ten udostępnia wtedy, kiedy są wykonywane prace np. pogłębianie

P. Przewodniczący powiedział, że stawek jest w pkt. 6d
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P. Wójt powiedział, że p. Zawadziński przyniesie mapę i sprawdzimy, na której działce położony jest 

stawek.

P. Zawadziński powiedział, że stawek jest na dz. 38/2. Na ten teren mamy umowę dzierżawy, dlatego 

działka ta nie wchodzi w zakres obowiązków sołectwa z stąd nie ma jej w uchwale.

g) Klamry- uwag i pytań nie zgłoszono.

h) Kolno- uwag i pytań nie zgłoszono.

i) Łęg- uwag i pytań nie zgłoszono.

j) Nowawieś Cheł. - uwag i pytań nie zgłoszono.

k) Nowe Dobra

P. Mikrut zapytał, w którym miejscu jest położony teren rekreacyjno- wypoczynkowy.

P. Wójt powiedział, że położony jest po drugiej stronie szkoły.

l) Ostrów Świecki- uwag i pytań nie zgłoszono.

ł) Starogród- uwag i pytań nie zgłoszono.

m) Wielkie Łunawy- uwag i pytań nie zgłoszono.

P.  Przewodniczący  powiedział,  że  zasady  korzystania  z  nieruchomości  nie  uległy  zmianie. 

Korzystanie z sal wiejskich i sklepów było już dyskutowane.

P. Przewodniczący zapytał o pytania do uchwały. Nie zgłoszono.

Poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 12 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Nowawieś Cheł. (Załącznik Nr 13).

P. Przewodniczący zapytał, czemu zawsze zaczynamy od Nowejwsi Cheł.

P. Sekretarz powiedział, że dlatego że to był wzorcowy statut.

P. Przewodniczący poprosił, p. Sekretarza o przedstawieni zmian w statucie.

P.  Sekretarz  powiedział,  że  §  5a  należało  zmienić  w  związku  z  podjęciem  uchwały  w  sprawie 

przekazania sołectwom Gminy Chełmno mienia do korzystania.

§5b otrzymał nowe brzmienie, ponieważ sołectwa wykonują 1 z 3 zadań w nim zawartych.

§7 do obowiązującego zapisu dopisujemy sentencje, że wnioskodawca może zaproponować termin 

późniejszy

§9 ust. 1

pkt. 2 dodano wyrazy „poszczególnych członków”

pkt. 4 uściślono sformułowanie

pkt. 6 uchylono dot. spraw własności

pkt.  7  otrzymał  nowe brzmienie  w związku z  uchwałą  w sprawie przekazania  sołectwom 

Gminy Chełmno mienia do korzystania

pkt. 8 nie ma uszczegółowienia, które było w poprzednim statucie
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§21 ust. 1

pkt. 5 zmieniono brzmienie tego punktu

pkt. 6 zmieniono w związku z uchwałą w sprawie przekazania sołectwom Gminy Chełmno 

mienia do korzystania

§22

ust. 1 pkt. 3 wykreślono zapis o skwitowaniu

ust.  1  pkt.  9  uchylono,  ponieważ sołectwa  nie  wydają  opinii  w sprawie  wydawania  zezwoleń  na 

sprzedaż alkoholu

ust. 2 zmiana zapisu związana z funduszem sołeckim

ust. 2a został dodany i dotyczy wywieszana na tab. ogłoszeń sprawozdań Rady Sołeckiej

§25 zmiana podstawy prawnej

§27 ograniczenie kompetencji sołectw

§28 zapis otrzymał nowe brzmienie i teraz dochody z wynajmowania sal wiejskich będą wydatkowane 

na ich utrzymanie.

§29 zapis dotyczy terminów przekazywania sprawozdań

§30wykreślono zapis o skwitowaniu

W §35a dopisuje się dziś podjętą uchwałę w sprawie przekazania sołectwom Gminy Chełmno mienia 

do korzystania

P. Sekretarz zapytał, P. Urbańskiego czy ujęto wszystkie uwagi, które zgłaszał.

P. Urbański powiedział, że dodano wszystkie jego uwagi plus jest to, co dodał nadzór.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa 

Nowawieś Chełmińska.

Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 13 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Łęg (Załącznik Nr 14).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 14

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Podwiesk (Załącznik Nr 15).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.
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Ad. 15 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Ostrów Świecki (Załącznik Nr 16).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 16

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Osnowo (Załącznik Nr 17).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 17 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Górne Wymiary (Załącznik Nr 18).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 18 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Starogród Dolny (Załącznik Nr 19).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 19

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Starogród Górny (Załącznik Nr 20).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 20 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Borówno (Załącznik Nr 21).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.
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Ad. 21 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Dolne Wymiary (Załącznik Nr 22).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 22

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Dorposz Cheł. (Załącznik Nr 23).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 23 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Kałdus (Załącznik Nr 24).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 24

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Kolno (Załącznik Nr 25).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 25 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Klamry (Załącznik Nr 26).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 26 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Bieńkówka (Załącznik Nr 27).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

Uwag nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.
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Ad. 27

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Wielkie Łunawy (Załącznik Nr 28).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

P. Sekretarz powiedział, że uprzedzi pytanie, dlaczego nie ma Małych Łunaw. W 2006r. uchwalono 

uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Wielkie Łunawy a do niego były dwa załączniki. Pierwszy dot. 

Małych Łunaw a drugi Wielkich Łunaw. I w aktualnej uchwale Małe Łunawy są również w załączniki 

numer,  1  ale  nazwa  została  niezmieniona  i  dlatego  w  tytule  uchwały  nie  ma  wymienionej 

miejscowości Małe Łunawy.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 28 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Dobra (Załącznik Nr 29).

P. Przewodniczący poprosił o przeanalizowanie uchwały i porównanie z statutem wzorcowym.

P. Urbański powiedział, że w uchwale w Nowych Dobrach należy zmienić numeracje punktów.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 29 

Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Chełmnie 

(Załącznik Nr 30).

P.  Przewodniczący  powiedział,  że  należy  uchwalić  tą  uchwałę,  ponieważ  zmieniła  się  podstawa 

prawna funkcjonowania GOPS. Ośrodek wyodrębnił się z struktur urzędu pod względem finansowym 

i organizacyjnym.

P. Wójt powiedział, że niestety GOPS się wyodrębnił  i przez to zwiększyły się koszty utrzymania 

ośrodka np. zatrudnienie księgowej.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 30 

Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za świadczenia z pomocy 

społecznej  w  postaci  posiłków  wydawanych  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjalnych  Gminy 

Chełmno (Załącznik Nr31 ).

P. Wojtaszek powiedziała, że przesłanką podjęcia uchwały jest to, że zapisy w uchwale nr XVI/155/04 

Rady  Gminy  Chełmno  z  dnia  26  października  2004  roku  w  sprawie  uchylenia  uchwały  ws. 

odpłatności  za  świadczenia  z  pomocy  społecznej  w  postaci  posiłków  wydawanych  w  szkołach 

podstawowych i gimnazjach Gminy Chełmno nie są zgodne z obowiązującymi przepisami prawa.

Obecnie  podstawa  prawną  do  przyznania  posiłków  jest  ustawa  z  dnia  29  grudnia  2005r.  o 

ustanowieniu programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.
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Zgodnie z art. 5 w/w ustawy pomoc w zakresie dożywiania może być przyznania nieodpłatnie osobom 

i  rodzinom,  jeżeli  dochód  osoby  samotnie  gospodarującej  lub  dochód  na  osobę  w  rodzinie  nie 

przekracza 150% kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt. 1 i 2 

ustawy o pomocy społecznej. Dla samotnej nie może przekroczyć 715,50zł, dla osób w rodzinie nie 

może przekroczyć 526,50zł.

Program jest finansowany z budżetu państwa oraz ze środków budżetu gminy. Na realizację programu 

gmina otrzymuje  dotacje,  jeżeli  udział  środków własnych wynosi  mniej  niż 40% przewidywanych 

kosztów całego programu.

P. Przewodniczący zapytał, jakiej liczby dzieci dotyczy ta zmiana.

P. Wojtaszek powiedziała, że około 15 dzieci, ale dokładnie będzie wiadomo we wrześniu jak rodzice 

będą składać wnioski. Każdy wniosek jest rozpatrywany indywidualnie i przeprowadzane są wywiady 

środowiskowe. W sytuacji, kiedy dochód przekracza kryterium finansowe pracownik socjalny może i 

tak przyznać pomoc w postaci posiłków,

P. Madej zapytał ile dzieci aktualnie otrzymuje posiłki.

P. Wojtaszek powiedziała, że 230 dzieci.

P. Przewodniczący zapytał czy rodzice będą wiedzieć o zmianach przepisów.

P. Wojtaszek powiedziała, że tak. 

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 31 

Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Chełmno na lata 2010-2015 

(Załącznik Nr 32).

P.  Wojtaszek  powiedziała,  że  Program  Aktywności  Lokalnej  jest  niezbędnym  dokumentem  do 

aplikowania o środki unijne w ramach projektów systemowych realizowanych przez GOPS w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludziki, Priorytet VII Promocja integracji społecznej, Działania 7.1 

Rozwój  i  upowszechnienie  aktywnej  integracji,  Poddziałanie  7.1.1  Rozwój  i  upowszechnienie 

aktywnej integracji przez ośrodki społeczne.

Głównym  celem  Programu  jest  praca  z  grupami  znajdującymi  się  w  niekorzystnym  położeniu, 

wykluczonymi społecznie lub zagrożonymi tym zjawiskiem.

W tym roku obejmiemy pomocą 16 rodzin dysfunkcyjny.

P. Przewodniczący powiedział, że program jest spójny, bardzo zwarty i krótki jak na projekt unijny. 

Zawiera to, co niezbędne. 

Zapytał o pytania. Nie zgłoszono.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 32

Uchwała w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Kolnie (Załącznik Nr 33).
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P. Przewodniczący odczytał uchwałę. P. Janowska przewodnicząca Komisji Socjalnej powiedziała, że 

procedura została spełniona.

P. Wójt powiedział, że nie wie, czemu wybrano imię Mikołaja Kopernika.

P. Janowska powiedział, że tak wybrali uczniowie oraz rada pedagogiczna.

P. Urbański zapytał czy były inne propozycje na patrona szkoły.

P. Wójt powiedział, że tak, ale nie pamięta, jakie.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 33

Uchwała w sprawie wstępnego wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości służebnością gruntową 

(Załącznik Nr 34).

P. Wójt powiedział, że działka nr 80 w Kolnie nie posiada dostępu do drogi publicznej. Właściciel 

nieruchomości wystąpił z wnioskiem o ustalenie służebności drogi koniecznej przez działkę nr 72.

Wyrażenie  zgody  na  ustanowienie  służebności  zależy  od  ustanowienia  służebności  przez  dz.  Nr 

3110/2

P. Janowska zapytała, na której działce położona jest szkoła w Kolnie.

P. Wójt powiedział, że na działce nr  79/1.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 34

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości położonej w Klamrach 

(Załącznik Nr 35).

P. Wójt powiedział, że p. Mikrut wyraził zgodę na nieodpłatne przekazanie działki w celu poszerzenia 

skrzyżowania na drodze gminnej Nr 060123C Klamry – Nowawieś Cheł. Poszerzenie skrzyżowania 

ma na celu zwiększenie bezpieczeństwa użytkowników drogi.

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 35

Uchwała  w sprawie  wydzierżawienia,  wynajmu  i  użyczenia  nieruchomości  wchodzących  w skład 

zasobu Gminy Chełmno na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony oraz zwolnienia z 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów (Załącznik Nr 36).

P. Jankiewicz powiedziała, że do tej pory sołectwa samodzielnie zawierały umowy dzierżawy, np. na 

lokale użytkowe (w szczególności w Borównie i w Starogrodzie),  w Bieńkówce na „dawny punkt 

skupu, z osobami prowadzącymi działalność gospodarczą. Obecnie, w związku z nowymi statutami 

sołectw i obowiązującymi przepisami, tylko wójt posiada stosowne kompetencje do zawierania umów 

i  zgodnie  z  nimi  sołectwa  będą mogły jedynie  przedstawić  propozycje  kandydata  na  dzierżawcę, 

wysokość czynszu  i  proponowany czas trwania  dzierżawy.  Zgodnie  z obowiązującymi  przepisami 
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zawartymi  w ustawie o gospodarce nieruchomościami, wójt może zawierać umowy dzierżawy, czy 

użyczenia  na  okres  do  lat  3.  W  przypadku  zaproponowania  przez  sołectwo  okresu  dłuższego, 

konieczna jest zgoda rady.

Podobnie jak w przypadku zwolnienia z obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych, umów, kiedy 

również  jest  konieczna  zgoda  rady.  Dlatego  w celu  możliwie  szybkiego  zawierania  takiego  typu 

umów, wskazanym jest udzielanie zgód przez radę.

Umowy  użyczenia  dotyczą  jedynie  lokali  przekazywanych  Gminnej  Bibliotece  Publicznej  w 

Starogrodzie wraz z filiami  oraz Ochotniczych Straży Pożarnych w Nowejwsi Cheł.  i  Bieńkówce, 

które  są  jednostkami  organizacyjnymi  i  stowarzyszeniami  Gminy  Chełmno,  dla  których  mają 

zastosowanie te same przepisy jak wyżej.

P. Urbański zapytał czy biblioteki mają już też umowy.

P. Jankiewicz powiedział, że tak już posiadają umowy użyczenia. 

P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 36

Uchwałą w sprawie odznaczenia Wójta Srebrnym Krzyżem Zasługi (Zał. Nr 37).

P. Sekretarz powiedział, że rozmawiał z Panią z urzędu wojewódzkiego, która powiedziała, że Srebrny 

Krzyż Zasługi jest za społeczną działalność charytatywną. Wójt może dostać jedynie Srebrny Medal 

za Długoletnią Służbę w czerwcu, kiedy minie 20 lat pracy. Z tym odznaczeniem nie będzie problemu, 

dlatego zaproponowałbym zmianę treści uchwały na Srebrny Medal za Długoletnią Służbę.

Oceny, które wypracowały komisję będą przydatne do sporządzenia wniosku o medal.

P. Janowska zapytała, czy to, że wójt dostaje, co roku absolutorium bez problemu nie jest za tym żeby 

dać Wójtowi krzyż.

P. Sekretarz nie, to też pasuje do tego żeby dać Wójtowi medal.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie zmienioną uchwałę w sprawie odznaczenia Wójta.

Wynik głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 37

Uchwała w sprawie podziału Gminy Chełmno na stałe obwody głosowania (Załącznik Nr 38).

P. Sekretarz powiedział, że w związku z otrzymaniem w dniu wczorajszym tj. 21 kwietnia pisma z 

Krajowego Biura Wyborczego,  w związku z ogłoszeniem na dzień 20 czerwca przedterminowymi 

Wyborami Prezydenckimi skrócił się czas na zmiany w obwodach i okręgach. Rada Gminy musi to 

zrobić na wniosek Wójta najpóźniej do dnia 6 maja br.

W Gminie  Chełmno taka zmiana musi  zaistnieć ze  względu na powstanie  w 2006 roku sołectwa 

Wielkie  Łunawy.  Zmiana  dotyczy  również  tego,  granicami  obwodów  zamiast  sołectw  będą 

miejscowości, dzięki czemu w obwodach zaistnieje Róźnowo oraz Starogród a nie Starogród Górny 

oraz nie wpisuje się siedzib OKW-, które mogą ulec zmianom bez zgody rady.
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P. Orzech zapytał czy są zmiany w okręgach wyborczych.

P. Sekretarz powiedział, że okręgi wyborcze nie uległy zmianie.

P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik Głosowania: jednogłośnie „za”.

Ad. 38

Sprawozdanie z działalności bibliotek Gminy Chełmno za 2009r. (Zał. Nr 39)

P.  Wójt  powiedział,  że  p.  Przybycień  Kierownik  Bibliotek  nie  ma,  ponieważ  jest  na  szkoleniu. 

Powiedział  także,  że każdy otrzymał  sprawozdanie z działalności  w materiałach i  miał  okazje się 

zapoznać i poprosił o przedstawianie uwag.

P. Przewodniczący zapytał czy jak biblioteki są już wydzielonymi jednostkami organizacyjnymi  to 

czy rada może nie przyjąć sprawozdania.

P. Wójt powiedział, że nie, ponieważ sprawozdanie jest tylko do wiadomości rady.

Ad. 39

Sprawozdanie z realizacji  programu współpracy Gminy Chełmno z organizacjami  pozarządowymi. 

(Zał. Nr 40)

P.  Wójt  powiedział,  że  podstawową  formą  współpracy  Gminy  w  sferze  zadań  publicznych  z 

organizacjami pozarządowymi było: powierzenie wykonywania zadań publicznych i udzielania dotacji 

ze  środków  budżetowych  na  sfinansowanie  ich  realizacji  oraz  wspieranie  wykonywania  zadań 

publicznych  i  udzielanie  dotacji  na  dofinansowanie  ich  realizacji.  Gmina  przekazała  klubom 

sportowym  dotacje.  Ponadto  podpisano  umowę  z  marszałkiem  Województwa  na  realizację 

„Regionalnego  Programu  Profilaktyki  chorób  Płuc”.  A  także  Gmina  Chełmno  brała  udział  w 

programie „ Profilaktyka raka jelita grubego”

P. Przewodniczący zapytał o pytania. Nie zgłoszono.

Ad. 40

Informacja o wysokości umorzeń i zastosowanych ulg w spłaceniu należności pieniężnych. (Zał. Nr 

41)

P. Wójt powiedział, że umorzenie dotyczy osoby, która wynajmowała u nas lokal mieszkalny i zmarła, 

dlatego teraz nie jesteśmy w stanie ściągnąć należności i stąd to umorzenie.

Ad. 41

Sprawy bieżące.

P. Przewodniczący powiedział, że Kanał Starogrodzki jest nie drożny na odcinku 200m. W związku z 

tym podnosi się dno kanału i będzie mieć to wpływ na uprawy.

P. Zawal powiedziała, że zasuwa też powoduje zamulenie.
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P.  Przewodniczący powiedział,  że  zasuwa koło  p.  Modrzejewskiego jest  30  lat  i  powoduje  takie 

szkody, że jezioro, które było 300 lat zginie. Jezioro północne jest czyste, ale południowe jest coraz 

bardziej zaniedbane. .

P. Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś sprawy bieżące.

P.  Wójt  powiedział,  że  w  tym  roku  obchodzimy  20  lecie  samorządu  i  planujemy  uroczystość 

plenerową dnia 27 maja w Kałdusie o godzinie 17.00.  Chcemy zaprosić radnych z pięciu kadencji, 

aktualnych sołtysów, OSP, kluby sportowe. Będzie około 94 osób.

P. Przewodniczący powiedział,  że 22 maja na Górze Zamkowej odbędzie się uroczystość z okazji 

powstania LGD.

P. Wójt powiedział, że w dniu wczorajszym p. sołtys Iwańska dostała nagrodę człowieka roku.

P. Przewodniczący podziękował przybyłym i na tym zakończyła się sesja.

Protokolant

………………

Chełmno, dnia 26.04.2010 r.
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